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Zápis z jednání Výkonného výboru SH ČMS dne 24. 1. 2019 v Přibyslavi 
 
Přítomni:  
VV SH ČMS: J. Slámečka, R. Dudek, L. Janeba, M. Němečková, J. Salivar, J. Bidmon, J. Brychcí,  
V. Hulec, J. Henc, J. Karger, R. Kučera, L. Kuběna, O. Lacina, A. Maděra, A. Minář, J. Majer, B. Martínek, J. Orsák, 
J. Pátek, A. Pazdera, L. Procházka, S. Pumprla, J. Zips 
 
Přizváni: J. Aulický, J. Bochňák, M. Čížek, J. Netík, I. Jirota, M. Sojka, T. Vosyková, J. Čečrdlová, J. Bernátík, J. 
Černý, Z. Jandová, R. Šimíková, V. Švubová, M. Wagner, J. Žižka, M. Brát, J. Kubeš, V. Ondráková 
 
Omluveni: J. Bochňák, I. Jirota, M. Brát 
 
Jednání zahájil a řídil starost SH ČMS Jan Slámečka. 
 

1) Zahájení, volba ověřovatelů, schválení programu jednání 
Zapisovatel:  Tereza Vosyková 
Ověřovatelé:  Antonín Maděra 
   Jiřina Brychcí 

                                                                     
J. Slámečka přivítal přítomné členy VV SH ČMS, přizvané hosty a omluvil nepřítomné. Popřál ke kulatinám, které 
slavili J. Aulický, J. Zips, J. Bidmon a L. Janeba. Následně vyjmenoval seznam předložených materiálů a přednesl 
program dle pozvánky. 
J. Slámečka navrhl, aby byli dáni stálí ověřovatelé na rok 2019 a to J. Brychcí a A. Maděra. 

 
Usnesení č. 1/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje ověřovatele J. Brychcí a A. Maděru na rok 2019. 

HLASOVÁNÍ: PRO 22, PROTI 1 
 
Usnesení č. 2/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje zapisovatelku a program jednání.  
 HLASOVÁNÍ: PRO 23 

 
2) Kontrola plnění usnesení 
J. Slámečka přednesl postupně všechny body kontroly plnění usnesení. Dále vyzval vedoucí ÚOR, aby sdělili, 
jestli jsou směrnice upraveny dle nových stanov SH ČMS. 
Vedoucí ÚOR informovali, že splnili úkol daný usnesením č. 39/15-6-2017 kromě ÚORM, ÚOROO, kteří mají 
směrnice rozpracované. 
J. Slámečka informoval o novém řešení pro používání Znaku SH ČMS. Mohla by být zaslána žádost o novelizaci 
Zákona o státních symbolech ČR, abychom dále mohli používat Znak SH ČMS v nynější podobě. 
J. Salivar doporučil, abychom měli záložní variantu, pokud nebudeme mít zákonem povoleno používání Velkého 
státního znaku ve Znaku SH ČMS. 
R. Kučera nabídl, jestli by nebylo možné, abychom mohli používat Znak SH ČMS na základě nových předpisů 
Zákona o požární ochraně, který by měl platit od roku 2021.  
J. Zips vznesl dotaz, jestli SH ČMS v minulosti neobdrželo povolení na používání Znaku SH ČMS 
J. Slámečka zkonstatoval, že pokud bude zamítnut návrh na novelu Zákona o státních symbolech ČR, bude se 
jednat o novém výtvarném návrhu Znaku SH ČMS. 
J. Salivar vznesl dotaz, jestli nemůžeme požádat o novelizaci Zákona o státních symbolech ČR a zároveň požádat 
heraldika o výtvarný návrh nového Znaku SH ČMS. 
Na toto téma probíhala krátká diskuze. 
L. Janeba se přimluvil k souběžné realizaci 2 řešení. Požádat o novelizaci Zákona o státních symbolech ČR a 
zároveň vypracovat nový výtvarný návrh znaku SH ČMS bez státních symbolů. 
J. Salivar upozornil na možnost záporné odpovědi na novelizaci zákonů. 
J. Majer připomněl, že by se mělo zjistit v jaké fázi je Zákon o požární ochraně. 
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Usnesení č. 3/24-1-2019:  VV SH ČMS ukládá Kanceláři SH ČMS a) vypracovat návrh novelizace Zákona o 
státních symbolech ČR 

 b) zpracovat nový výtvarný návrh Znaku SH 
 ČMS 

 HLASOVÁNÍ: PRO 23 
 
J. Slámečka zrekapituloval přijaté stížnosti SDH Chlumín a sdělil konečné stanovisko VV SH ČMS, které bylo 

vytvořeno pracovní skupinou.  
 

Usnesení č. 4/24-1-2019:  VV SH ČMS schvaluje konečné stanovisko VV SH ČMS vypracované pracovní 
skupinou a ukládá Kanceláři SH ČMS odeslat toto stanovisko SDH Chlumín. 
HLASOVÁNÍ: PRO 21, ZDRŽEL SE 2 

 
3) Informace z jednání Vedení SH ČMS 
Materiál přiložen písemně 
 
J. Slámečka okomentoval zápis z jednání Vedení SH ČMS, které se konalo 8. 1. 2019 a sdělil hlavní závěry 
z jednání. 
J. Slámečka seznámil přítomné, že 1. náměstkem starosty SH ČMS určil Lubomíra Janebu. Dále informoval o 
svém návrhu, že jednání VV SH ČMS se budou celoročně konat v Přibyslavi. Informoval také, že diskuzní 
příspěvky z SS OSH budou vyřešeny na pracovním jednání Vedení SH ČMS dne 7. 3. 2019 od 11:00 v Praze. 
M. Sojka informoval o změně vyplácení paušální náhrady pro členy VV SH ČMS, bude jim nyní zasílána na účet. 
J. Slámečka sdělil, že s ním byla uzavřena pracovní smlouva od 9. 1. 2019, která byla podepsána 1. náměstkem a 
je v souladu s novým Mzdovým řádem SH ČMS. Dále informoval o nominaci p. Nytry jako viceprezidenta CTIF a 
o proběhlé schůzce s generálním ředitelem HZS ČR p. Rybou. 
J. Slámečka informoval, že ve VV SH ČMS chybí člen za kraj Vysočinu. Požádal tedy o doplnění VV SH ČMS na 
dalším SS OSH. Hovořil také o nominaci stálého zastoupení starosty SH ČMS v RVNNO panem Lubomírem 
Janebou. 
J. Henc informoval, že na letošním MČR v PS bude zástupce hlavního rozhodčího Zdeněk Nytra.  
J. Salivar souhlasil s řešením, že se budou střídat hlavní rozhodčí z řad SH ČMS a HZS ČR. 
M. Němečková objasnila situaci, proč se budou nyní střídat hlavní rozhodčí. 
J. Slámečka sdělil, že byla uzavřena smlouva na jeden rok se společností Server Monitora, který nám poskytne 
monitoring článků a pořadů v ČR. týkající se požární ochrany, činnosti dobrovolných hasičů a činnosti SH ČMS. 
Dále informoval o prodloužení smlouvy s firmou SABE.  
L. Janeba přednesl návrh změny Organizačního řádu a vysvětlil konkrétní body, které se mění. 
J. Salivar vyjádřil svůj názor, že jednání VV SH ČMS by měla střídat místo a nekonat se pouze v Přibyslavi. Dále 
vznesl dotaz, jestli má L. Zeman kvalifikační předpoklady na člena v DR HVP. 
J. Slámečka sdělil, že vznesl dotaz na vedení HVP, a.s., zda je možné navrhnout na člena představenstva HVP, 
a.s. ředitele krajské pobočky HVP a také zda je možné udělit výjimku kvůli potřebnému dosaženému vzdělání. 
Vedení HVP, a.s. sdělilo, že tato výjimka udělena být může. Až následně J. Kopáčová, informovala starostu SH 
ČMS, že člen představenstva HVP, a.s. musí mít 2 roky praxe jako manager. Toto L. Zeman nesplňuje, proto 
bude tento bod projednán na dalším jednání Vedení SH ČMS, až bude známé stanovisko ČNB. 
J. Salivar vznesl dotaz, jestli Vedení SH ČMS projednalo kvalifikační předpoklady na volbu člena představenstva 
HVP, a.s., které jsou 3. Sdělil také, že nemá nic proti L. Zemanovi. Dále upozornil, že doteď chodil jako stálý 
zástupce na jednání RVNNO a že by měl být jmenován stálý zástupce p. Lubomíra Janeby, jako stálého zástupce 
starosty SH ČMS. Dále podotkl, že se mu zdá neobvyklé, že budou stálí ověřovatelé na jednání VV SH ČMS. Dále 
vznesl dotaz, jestli budou mít nyní náměstci starosty uzavřenou pracovní smlouvu a kdo schvaluje plat starosty 
SH ČMS.  
J. Slámečka zodpověděl, že plat starosty SH ČMS určuje Mzdový řád SH ČMS, ve kterém je uvedeno, že plat 
starosty SH ČMS schvaluje Vedení SH ČMS. 
Na toto téma probíhala diskuze. 
J. Salivar opakovaně vznesl dotaz, co budou mít náměstci starosty uvedeno v dohodě o pracovní činnosti.  
J. Slámečka vysvětlil, že úprava OŘ mohla proběhnout, protože jsme obdrželi na mzdy Grant MV č. 9. 



 

 

3 

 

L. Janeba znovu vysvětlil, konkrétní změny v Organizačním řádu.  
J. Salivar podoktl, že v materiálu by měla být viditelná změna textu.  
M. Němečková upozornila, že tato konkrétní změna se vztahuje i na funkci v OSH případně v KSH. 
J. Bidmon se přiklonil k návrhu, aby místo jednání VV SH ČMS nebylo stálé v Přibyslavi.  
J. Slámečka požádal případné zájemce o pořádání podzimních jednání VV SH ČMS, aby svůj návrh předložili 
s dostatečným časovým předstihem Vedení SH ČMS. 
L. Janeba hovořil o opožděném zveřejnění zápisu, proto byli jmenováni stálí ověřovatelé. Dále hovořil o 
problému se jmenováním člena DR HVP. 
 

Usnesení č. 5/24-1-2019:   a) VV SH ČMS bere informace z jednání Vedení SH ČMS na vědomí. 
b) VV SH ČMS po projednání obsahu materiálu schvaluje změnu 
Organizačního řádu v předloženém znění s tím, že změna Organizačního řádu 
nabývá platnosti a účinnosti dnem schválení VV SH ČMS, tj. dnem 24. 1. 2019. 
c) VV SH ČMS ukládá Kanceláři SH ČMS zabezpečit zveřejnění úplného znění 
Organizačního řádu na webových stránkách SH ČMS. 
HLASOVÁNÍ: PRO 23 
 

Usnesení č. 6/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje mzdový výměr pro starostu Jana Slámečku základní 
měsíční mzda 60.000,- Kč + osobní měsíční příplatek 15.000,- Kč. 
HLASOVÁNÍ: PRO 23 

 
4) Hodnocení Shromáždění starostů OSH 
 
J. Slámečka sdělil, že Vedení SH ČMS kladně ohodnotilo průběh Shromáždění starostů OSH. 
J. Salivar žádá, aby v zápise ze SS OSH byla přidána konkrétní diskuze ohledně nájmu v HD mezi J. Salivarem a 
M. Sojkou. 
L. Janeba sdělil, že touto konkrétní připomínkou se bude zabývat Vedení SH ČMS.  
J. Černý vznesl připomínku, že zápis je ověřen, a už by neměl být měněn.  
J. Orsák připomněl, že bylo řečeno, že na pracovní schůzce Vedení SH ČMS v březnu bude vyřešena diskuze k SS 
OSH, do které tato připomínka patří.   
 

Usnesení č. 7/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje zápis z SS  OSH a ukládá Kanceláři SH ČMS připravit 
podklady na březnové jednání Vedení SH ČMS. 

 HLASOVÁNÍ: PRO 23 
 
5) Informace z jednání ÚKRR, průběžná kontrolní činnost SH ČMS a stížnosti a náměty, 
souhrnná zpráva za rok 2018 
 
Materiál přiložen písemně 
 
J. Slámečka omluvil předsedu ÚKRR J. Bochňáka a sdělil, že na jednání ÚKRR se zabývali především stížností 
zaslané SDH Chlumín. Dále vyzval k diskuzi k materiálu Stížnosti a připomínky za rok 2018. 
J. Aulický vysvětlil podrobnosti ke stížnosti na Stanovy SH ČMS. Tuto stížnost řeší JUDr. Lenka Deverová.  Dále 
vyzval přítomné členy VV SH ČMS, aby vyplnili Plán kontrol na rok 2019. 
 

Usnesení č. 8/24-1-2019:   VV SH ČMS bere na vědomí informace o kontrolní činnosti SH ČMS. 
HLASOVÁNÍ: PRO 22 ZDRŽEL SE 1  
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6) Stav realizace Grantu č. 9 MV ČR 
 
J. Aulický podal informace z jednání grantové komise ze dne 18. 1. 2019. 
M. Sojka upřesnil informace sdělené J. Aulickým a doplnil, že zaměstnanci musejí mít uzavřeny nové pracovní 
smlouvy. Dále hovořil o příkladech, které můžou nastat.  
Na toto téma probíhala diskuze.  
 

Usnesení č. 9/24-1-2019:   VV SH ČMS ukládá starostům KSH předložit návrhy pracovních smluv před 
jejich uzavřením ke kontrole Kanceláři SH ČMS. 

 
 

7) Příprava plesu SH ČMS (předkládá: Vedení SH ČMS) 
Materiál přiložen písemně 
 
J. Aulický informoval o rozeslaných pozvánkách a připomněl, aby případní zájemci včas potvrdili účast dle 
pozvánky. 
L. Kuběna podal podrobnosti k místu konání plesu (Hotel Clarion). Je připraveno cca 1000 míst. Vstupenky lze 
zarezervovat online (odkaz na webu dh.cz nebo na webu KSH MSK). Informoval o možnosti ubytování za 
sníženou cenu. Přítomen bude pivovar Litovel. Dále přednesl program a pozvané vystupující. 
  

Usnesení č. 10/24-1-2019:   VV SH ČMS bere na vědomí informace o přípravě plesu SH ČMS. 
 

8) Zahraniční spolupráce SH ČMS (předkládá písemně: Vedení SH ČMS) 
Materiál přiložen písemně 
 
J. Slámečka okomentoval přiložený materiál Zahraniční spolupráce za rok 2018 a plán výjezdů družstev SH ČMS 
a delegací SH ČMS do zahraničí v roce 2019. Dále předložil návrh zahraniční spolupráce s hasiči Maďarska. 
M. Němečková požádala o předání k úpravě češtináři. K tomu se připojil i M. Wagner a R. Dudek. 
J. Brychcí informovala o žádosti hasičů ze Saska o oživení spolupráce.  
M. Němečková požádala o doplnění do Zahraniční spolupráce za rok 2018 výjezd Vlastimila Nevařila na 
Mistrovství Slovenské republiky ve hře Plameň ve Svitu na Slovensku.  
L. Kuběna také požádal o doplnění výjezdu do Galanty na Slovensku. Jednání Visegradské 4 se zúčastnil s pí. 
Zdeňkou Jandovou. 
 

Usnesení č. 11/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje po mluvnické úpravě návrh dohody o spolupráci s hasiči 
z Maďarska a Zahraniční zprávu za rok 2018 včetně plánu výjezdů družstev SH 
ČMS a delegací SH ČMS do zahraničí v roce 2019. 

 

9) Návrhy na vyznamenání 
 
J. Netík za aktiv Zasloužilých hasičů požádal o udělení Medaile Sv. Floriána pro pí. Dagmaru Hladíkovou.  
 

Usnesení č. 12/24-1-2019:   VV SH ČMS jednomyslně schvaluje předložené návrhy na vyznamenání. 

 

10) Informace o hospodářských výsledcích HVP, a. s. 
 
J. Kubeš informoval o výsledcích a zisku HVP, a.s., které jsou známy po 12. období. Dále hovořil o plnění ročního 
plánu 2018. Informoval o množství akcií, které vlastní SH ČMS a další významní akcionáři. Hovořil o termínu 
Valné hromady HVP, a.s., která se uskuteční 30. 4. 2019.   
V. Ondráková zhodnotila kontroly, které proběhly v HVP, a.s. Dále hovořila o stávajících i nových produktech, 
které HVP, a.s. nabízí.  
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O. Lacina vznesl dotaz, jestli se osvědčila externí likvidace pojistných událostí.  
J. Kubeš informoval, že přechod byl složitý, ale podařilo se tím snížit správní režii. Dále je výhodou, že lze 
sledovat průběh vyřízení škodné události online.  
J. Karger vznesl dotaz, jestli je určená doba na vyřízení škody od jejího ohlášení pojišťovně. 
J. Kubeš odpověděl, že jsou to 3 měsíce, pokud nejsou překážky, které by bránily pojišťovně v likvidaci. 

 
Usnesení č. 13/24-1-2019:   VV SH ČMS bere na vědomí informace od zástupců HVP, a.s. Josefa Kubeše a 

Vladimíry Ondrákové. 
 

11) Různé 
 
J. Zips vznesl dotaz, proč nejsou na www.dh.cz zápisy z jednání ÚORHS.  
J. Čečrdlová zodpověděla, že informace na webu jsou a názorně ukázala cestu k těmto informacím. 
R. Kučera upozornil, že některá OSH mají na svých webových stránkách, neplatné směrnice a testy z oblasti 
represe.  
M. Němečková požádala, aby na školení hospodářů vystoupila J. Čečrdlová a zajistila spolupráci s hospodáři a 
zaměstnanci OSH a KSH ohledně aktualizace webových stránek jednotlivých OSH a KSH. 
R. Kučera informoval o možnosti uzavření smlouvy s MV o plánované pomoci, tím bychom se stali v přenesené 
působnosti výkonem státní správy. Což by nám mohlo pomoci v oblasti ochrany obyvatelstva a také v oblasti 
symboliky. 
J. Čečrdlová připomněla, že se blíží termín uzávěrky k zaslání materiálů ÚOR a KSH do Výroční zprávy za rok 
2018. 
M. Sojka informoval o žádosti ÚHŠ Jánské Koupele na novou smlouvu o půjčce na překlenutí finančních 
prostředků pro financování aktivit projektu „Rozvoj kooperace a výměna zkušeností záchranných složek 
v přeshraničním prostoru“.   
J. Karger doplnil, že se jedná o posunutí termínu Výkonným výborem SH ČMS již schválené půjčky. 
J. Salivar upřesnil, že pokud se nezměnil záměr nebo podrobnosti ve smlouvě, tak by neměl být problém se 
schválením.  
 

Usnesení č. 14/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje posunutí termínu splatnosti půjčky pro ÚHŠ JK. 
 
M. Sojka dále požádal o schválení změny vyplácení paušálních náhrad pro členy VV SH ČMS a ÚKRR. 
 

Usnesení č. 15/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje změny vyplácení paušálních náhrad pro členy VV SH 
ČMS a ÚKRR. 

 
J. Aulický požádal o schválení měsíčních stálých provozních záloh Kanceláře SH ČMS na rok 2019 

 
Usnesení č. 16/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje měsíční stále provozní zálohy Kanceláře SH ČMS na rok 

2019. 
 
L. Janeba požádal o schválení zrušení pobočných spolků SDH Chyška a SDH Praha – Hloubětín. Dále urgoval 
příslušná OSH a KSH o dodání podkladů k zápisu kontrolních orgánů do spolkového rejstříku dle Občasného 
zákoníku. Kontrolní termín: 30. dubna 2019 
 

Usnesení č. 17/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje ve smyslu článku 25, odst. 1 písmeno b Stanov SH ČMS 
zrušení pobočných spolku SH ČMS – SDH Chyška a SDH Praha – Hloubětín.  

 
Usnesení č. 18/24-1-2019:   VV SH ČMS ukládá uvedeným KSH a OSH zabezpečit podklady pro zápis 

kontrolních a revizních rad do spolkového rejstříku. (OSH Kladno, Plzeň - 
město, Karlovy Vary, Sokolov, Děčín, Teplice, Jablonec nad Nisou, Hradec 
Králové, Svitavy, Brno - město, Hodonín, Kroměříž a KSH Karlovarského 
kraje)  termín: 30. dubna 2019 

http://www.dh.cz/
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J. Salivar připomněl, aby SDH doplnili do sbírky listin přehled o majetku a závazcích nebo rozvahu, dle toho, jaké 
vedou účetnictví. 
J. Bidmon informoval o přípravách MČR Plamen a MČR dorostu. Dále sdělil, že v KSH Pardubického kraje budou 
provedeny kontroly všech SDH, které žádaly o dotace z MŠMT v programu Můj klub. 
M. Němečková upozornila, že tyto kontroly budou probíhat v dalších letech ve všech KSH. 
J. Zips vznesl dotaz, jestli je možnost, upravit směrnici o cestovních náhradách. 
 
 
J. Slámečka přednesl návrh KSH Jihomoravského kraje na pořádání VI. Sjezdu SH ČMS a vznesl dotaz, jestli jsou i 
jiné návrhy. 
 

Usnesení č. 19/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje návrh KSH Jihomoravského kraje na pořádání VI. 
sjezdu SH ČMS.  

 
J. Slámečka informoval o pozvánce od DPO SR na společné jednání Vedení SH ČMS a Prezidia DPO SR, které by 
se mělo konat 26. – 27. 2. 2019 v Galantě. Dále informoval o jednání s pí. Conti ze Zlatého záchranářského kříže. 
Na tomto jednání bylo domluveno oživení spolupráce, možnost 3 nominací záchranářů z řad dobrovolných 
hasičů, pozvánky pro starosty KSH a Vedení SH ČMS a nominaci na udělení Zlatého záchranářského kříže pro 
Ing. Karla Richtra in memoriam.  

 
Usnesení č. 20/24-1-2019:   VV SH ČMS schvaluje nominaci Ing. Karla Richtra in memoriam na udělení 

Zlatého záchranářského kříže. 
 
L. Janeba podotkl, že je pro oživení spolupráce, ale pod podmínku, že starosta SH ČMS se zúčastní delegace u 
prezidenta ČR. 
M. Němečková nabídla starostům KSH možnost online sledování dotací informačním portálem.  
J. Bernátík vznesl dotaz, jak bude dále probíhat výměna plastových členských průkazů. 
J. Aulický informoval, že bude dokončena 10. vlna výměny průkazů. 
J. Slámečka navrhl, aby se informace o nutnosti výměny členských průkazů přednesla na školení funkcionářů. 
 

12) Závěr jednání 
 
J. Slámečka poděkoval na závěr všem zúčastněným za práci a aktivní přístup při jednání.  

 
Předsedající:  Jan Slámečka  ___________________ 
 
Zapisovatelka:  Tereza Vosyková ___________________ 
 
Ověřovatelé:  Jiřina Brychcí  ___________________ 

 
Antonín Maděra ___________________ 


